
KOMISJA REWIZYJNA 
RADY GMINY 

Lasowice Wielkie Lasowice Wielkie, 21 lutego 2020 r. 

Protokół nr 11/2020 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lasowice Wielkie 

z dnia 21 lutego 2020 r. 

Pan Norbert Barcz - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej o godzinie 13:00 otworzył 

posiedzenie Komisji Rewizyjnej, które odbywało się w Sali Narad Rady Gminy Lasowice 

Wielkie, po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 4 członków komisji, co stanowi ąuorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Komisj a obradowała w składzie: 

Norbert Barcz — przewodniczący; 

• Brygida Kasprzyk - z-ca przewodniczącego; 

Adam Młynarczyk — członek komisji; 

• Rafał Goroński-członek komisji. 

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: 

Krzysztof Lech-Z-caWójta Gminy Lasowice Wielkie; 

Pan Norbert Barcz - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił propozycję 

porządku obrad: 

1. Analiza kosztów funkcjonowania placówek oświatowych na terenie Gminy 

Lasowice Wielkie w roku 2018/2019. 

2. Analiza sprawozdania Wójta za okres między sesjami. 

3. Sprawy bieżące 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła przedstawiony porządek obrad (4 głosy 

„za"; 0 „przeciw"; 0 „wstrzymujących się"). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Norbert Barcz poinformował członków 

Komisji, źe w związku z zaplanowanym posiedzeniem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Lasowice Wielkie, pismem nr RG.0012.3.2.2020 z 13 lutego 20020 r., zwrócił się z prośbą o 

przygotowanie - udostępnienie materiałów objętych tematami posiedzenia niezbędnych do 

ich przeanalizowania. Do tematu zawartego w punkcie 1 między innymi: 

• poniesione koszty rzeczywiste z podziałem na poszczególne szkoły - placówki; 

• ile wynosi naliczona subwencja na daną szkołę - placówkę; 

- jaki jest koszt utrzymania ucznia w danej szkole — placówce; 

• ile wynosi subwencja na ucznia w danej szkole - placówce; 
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• bilans kosztów na wydatki remontowo-inwestycyjne danej szkole placówce. 

Ad. 1. Analiza kosztów funkcjonowania placówek oświatowych na terenie Gminy 

Lasowice Wielkie w roku 2018/2019. 

' Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Norbert Barcz wyjaśnił, że ujęcie 

powyższego punktu w planach pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 r. miało na celu pokazanie 

Radzie Gminy Lasowice Wielkie rzeczywistych kosztów funkcjonowania placówek 

oświatowych na terenie Gminy, gdyż w porównaniu z innymi Gminami, Gmina Lasowice 

Wielkie bardzo dużo dopłaca do placówek oświatowych, jego zdaniem kwota którą Gmina 

dopłaca jest większa niż kwota dopłat w sąsiedniej Gminie Kluczbork, z założenia 

przekazywana kwota subwencji powinna pokrywać w całości koszty funkcjonowania Szkół 

Podstawowych, w dłuższej perspektywie Gminy mogą zostać zmuszone do zamykania 

małych szkół. Z-ca Wójta Pan Krzysztof Lech, powiedział że Gmina Kluczbork na pewno 

dopłaca więcej do Szkół Podstawowych niż Gmina Lasowice Wielkie, na posiedzenie Rady 

Gminy Lasowice Wielkie, sprawdzi jaka to jest kwota, cztery lata temu była to kwota około 

20 min. zł. 

Zastępca Wójta Gminy Lasowice Wielkie, Pan Krzysztof Lech wyjaśnił członkom 

Komisji Rewizyjnej, że poprosił aby materiały przygotowane na komisje były w oparciu o 

pełne lata budżetowe, a nie w oparciu o rok szkolny, jest to związane ze sposobem naliczania 

wysokości subwencji, dyrektorzy szkół w 2017 r. wprowadzili do systemu informacji 

oświatowej dane dotyczące dzieci na rok 2018, subwencja została wyliczona na cały rok 

2018 w oparciu o stan dzieci w roku 2017, bez względu na fakt czy w 2018 r. liczba dzieci się 

zmieniła, podobnie było w 2019 roku. Zastępca Wójta Gminy Lasowice Wielkie Pan 

Krzysztof Lech przedłożył członkom Komisji Rewizyjnej przygotowane na posiedzenie 

Komisji materiały: 

- Informacje o liczbie uczniów w poszczególnych placówkach Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Lasowicach Wielkich - załącznik do niniejszego protokołu. 

• Poniesione koszty utrzymania jednostek wchodzących w skład Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Lasowicach Wielkich - załącznik do niniejszego protokołu. 

- Zadania remontowe zrealizowane w jednostkach wchodzących w skład Zespołu -

Szkolno - Przedszkolnego w Lasowicach Wielkich - załącznik do mniejszego 

protokołu. 

Informacja dotycząca ilości uczniów i złożonych deklaracji z języka mniejszości 
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niemieckiej w placówkach Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Chocianowicach -

załącznik do niniejszego protokołu. 

• Informacja dotycząca poniesionych kosztów na daną szkołę, w tym koszt utrzymania 

ucznia w danej szkole wraz z poniesionymi kosztami (wydatkami) na remonty i 

inwestycje za lata 2018 - 2019 w placówkach Zespołu Szkolno — Przedszkolnego w 

Chocianowicach - załącznik do mniejszego protokołu. 

• Metryczkę subwencji oświatowej 2018 r. - załącznik do niniejszego protokołu. 

Metryczkę subwencji oświatowej 2019 r. - załącznik do niniejszego protokołu. 

Wykaz szkół i placówek prowadzonych i dotowanych przez JST 2017/2018 i 

2018/2019. 

Wysokość subwencji oświatowej w roku 2018 z podziałem na poszczególne szkoły 

oraz poszczególne grupy uczniów — załącznik do niniejszego protokołu. 

• Wysokość subwencji oświatowej w roku 2019 z podziałem na poszczególne szkoły 

oraz poszczególne grupy uczniów—załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Norbert Barcz, zapytał czy przygotowane 

materiały uwzględniają ilość etatów nauczycielskich, obsługi administracyjnej przypadającej 

na każdą placówkę oświatową. Z-ca Wójta Pan Krzysztof Lech wyjaśnił, że zadzwoni do 

poszczególnych szkół z prośba o przygotowanie takich informacji, ale nie wiem czy te 

informacje będą przygotowane w trakcie trwającego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, 

Komisja dokonała analizy przedłożonych członkom Komisji materiałów: 

Zestawienie kosztów i subwencji przypadające na szkoły podstawowe w poszczególnych 

miejscowościach 

2018 2019 
Szkoła Podstawowa Koszty Subwencja Różnica Koszty Subwencja Różnica 
Chocianowice 2226094,46 1679843,24 546251,22 2304408,44 1717665,85 586742,59 
Gronowice 684499,28 663862,14 20637,14 1122060,00 1110873,45 11186,55 
Jasienic 652374,89 889646,03 -237271,14 651699,16 717151,76 -65452,6 
Lasowice Wielkie 1718003,6 1528296,95 189706,65 1823867,00 1821101,33 -105863,40 
Laskowice 885198,97 614695,47 270503,5 978536,55 657297,44 321239,11 
Chudoba 701625,40 917134,43 -215509,03 753592,91 875691,75 -122098,84 

Razem 57431834 Razem 625753,41 
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Zestawienie kosztów utrzymania przedszkoli w poszczególnych miejscowościach 

2018 2019 
Przedszkole Koszty Koszty 

Lasowice Wielkie 467870,00 469790,25 
Laskowice 391573,00 418220,34 
Chudoba 387072,94 403357,09 
Chocianowice 531099,60 575915,84 
Gronowicc 269061,69 273824,49 
Jasienie 374256,13 365214,84 
Razem 242093336 2506322,85 

Zestawienie wydatków remontowych przypadających na poszczególne placówki 

oświatowe 

Jednostka 2018 2019 
S.P, Lasowice Wielkie 5329639 0,00 
S.P. Laskowice 13530,00 0,00 
S.P. Chudoba 7213,16 2397,95 
P. Laskowice 17453,90 8000,00 
P. Lasowice Wielkie 0,00 2600,00 
S.P. Chocianowice 21782,97 2802,00 
S.P. Gronowice 9089,37 1441,34 
S.P. Jasienic 1597,7 4974,20 
P. Chocianowice 11383,17 1242,23 
P. Gronowice 2976,71 442,32 
P. Jasienic 45659,52 2660,40 
Razem 183982,89 26560,44 

Zestawienie średnich kosztów utrzymania jednego ucznia w Szkołach Podstawowych 

Szkoła Podstawowa 2018 2019 
Chocianowice 15914,25 19979,85 
Gronowice 16073,75 18602,27 
Jasienie 13111,18 15975,02 
Lasowice Wielkie 15652,13 16629,01 
Laskowice 23294,71 25090,68 
Chudoba 13757,36 15071,86 

W 2018 r. subwencja oświatowa wyniosła 6.567.147 zł., dodatek wiejski 307.836,56 

zł. koszt wynagrodzeń wyniósł 7.643.256,80 zł. W 2019 r. subwencja oświatowa wyniosła 

7.492.918 zł., w tym 75.000 zł. na pomoce dydaktyczne, 168.329 zł. podwyżka 

wynagrodzeń, 350.485,63 zł. dodatek wiejski, koszt wynagrodzeń wyniósł 8.547.284,43 zł. 

Członkowie Komisji zwrócili uwagę że do samych wynagrodzeń nauczycieli Gmina musi już 

dopłacać. 

Członkowie Komisji po zapoznaniu się i analizie przedstawionych materiałów 



/ 
poprosili z-ce Wójta Gminy Lasowice Wielkie Pana Krzysztofa Lech, o złożenie i 

przygotowanie na sesję Rady Gminy Lasowice Wielkie dodatkowych wyjaśnień i 

materiałów: 

• wyjaśnienie jakie wydatki uwzględniono przy wyliczaniu kosztów przypadających na 

poszczególne placówki oświatowe; 

• jaka przychodzi kwota subwencji na jednego ucznia, jakie są wagi brane przy 

wyliczaniu subwencji na jednego ucznia w poszczególnych szkołach, jaka jest średnia 

kwota subwencji przypadająca na jednego ucznia; . 

• przedstawieniu zestawienia ile Gmina Lasowice Wielkie dopłaca do poszczególnych 

Szkół Podstawowych; 

• podanie liczby etatów przypadających na poszczególne placówki i kosztów 

zatrudnienia przypadających na poszczególne placówki (etaty kierownicze, 

nauczycielskie, obsługi administracyjnej, pracownicy gospodarczy, sprzątaczki i 

pozostałe). 

przedstawienie kosztów bezosobowych przypadających na poszczególne placówki 

oświatowe — energia, ogrzewanie, woda, kanalizacja, opał i pozostałe. 

Z-ca Wójta Pan Krzysztof Lech wyjaśnił, że nie można podać średniej subwencji 

przypadającej na jednego ucznia, ponieważ będzie ona inna w klasie 1-3 gdzie jest dodatek 

dla ucznia, inna dla ucznia z deklaracją języka niemieckiego, inna dla ucznia z orzeczeniem o 

niepełnosprawności, ponadto w Laskowicach i Jasieniu jest dodatek za małą szkołę. 

Uśrednienie kwoty dotacji nie uwzględniające powyższych założeń będzie niesprawiedliwe 

dla uczniów poszczególnych placówek oświatowych. 

Przewodniczący Komisji Pan Norbert Barcz stwierdził, że wyliczenie średniej kwoty 

subwencji oświatowej będzie sprawiedliwe jeżeli chodzi o wydawanie pieniędzy 

publicznych, Przewodniczący Komisji wyjaśnił również, że z analizy dostarczonych 

materiałów wynika, że samej subwencji brakuje na etaty nauczycielskie, to co Komisja 

mogła to ustaliła z przedłożonych na posiedzenie Komisji materiałów, a to czego Komisji nie 

przedłożono lub ukryto, nie da się ustalić bez dodatkowych wyjaśnień. Pan Z-ca Krzysztof 

Lech wyjaśnił, że niczego nie chciał ukryć, a danych nie przygotował tylko dlatego ponieważ 

o te dane nie poproszono. Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że z pisma w którym prosił o 

przygotowanie materiałów na posiedzenie Komisji jednoznacznie poproszono o 

przygotowanie informacji o rzeczywistych kosztach poniesionych na prowadzenie 

poszczególnych szkół i placówek oświatowych. Zastępca Wójta wyjaśnił, że w 

przygotowanych materiałach na posiedzenie Komisji podano rzeczywiste koszty 
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funkcjonowania poszczególnych placówek oświatowych, które zostały przygotowane przez 

księgowe z poszczególnych Zespołów Szkolnych, gdyby w piśmie było zaznaczone, że 

koszty mają zostać rozbite na etaty nauczycielskie, etaty obsługi i koszty prądu, wody to by 

to zostało zrobione. Przewodniczący Komisji Pan Norbert Barcz reasumował, że koszt 

rzeczywisty obejmuje wszystkie składowe które składają się na funkcjonowanie szkoły, w 

piśmie o przygotowanie materiałów poproszono o koszt, a nie kwotę kosztów, w związku z 

czym prosi o uzupełnienie materiałów w zakresie przedstawionym w powyżej na sesję Rady 

Gminy Lasowice Wielkie. 

Ad. 2. Analiza sprawozdania Wójta za okres między sesjami. 

Zastępca Wójta Pan Krzysztof Lech przedstawił sprawozdanie Wójta za okres między 

sesjami. 

• Wysiano zapytanie ofertowe i podpisano umowę z wykonawcą na opracowanie 

dokumentacji projektowej ba budowę kanalizacji sanitarnej wsi Gronowice. 

Podpisano najkorzystniejszą ofertę i podpisano umowę z wybranym wykonawcą Biuro 

Projektów i Wodociągów i Kanalizacji „Neustein" s.c. Opole. 

• Wysiano zapytanie ofertowe na wykonanie wiaty na działce 10/2 k. 2. 

Postępowanie unieważniono ponieważ nie wpłynęła żadna oferta w przewidzianym terminie, 

ponieważ firma „Lepsy Dach" zainteresowana była wykonaniem zadania, zamawiający 

przeprowadził z wykonawcą negocjacje, po czym podpisano umowę na powyższe roboty 

budowlane. 

• Otrzymano pozytywną ocenę wniosku o dofinansowanie przedsięwzięcia dot. 

usuwania folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności 

rolniczej. 

Ad. 3. Sprawy bieżące 

Komisji nie przedłożono spraw bieżących do procedowania. 

Po wyczerpaniu tematów ustalonych w porządku obrad posiedzenia Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej zamknął posiedzenie Komisji które trwało od godziny 13.00 do godz. 

14.40. 

Protokolant: PiotrLizoó 
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